
Slotsholmsgade 10

1216 København K.

T +45 7226 8400

F +45 3393 3510

www.justitsministeriet.dk

jm@jm.dk

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 502 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 13. december 2019. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

Nick Hækkerup

/

Lena Dyhr Toft Christensen

 

Folketinget 

Retsudvalget

Christiansborg

1240 København K

DK Danmark

Dato: 13. januar 2020

Kontor: Økonomikontoret

Sagsbeh: Sara Stensgård

Sagsnr.: 2019-0030-3302

Dok.: 1339659

Retsudvalget 2019-20
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 502 

Offentligt



2

Spørgsmål nr. 502 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, hvad der afholder politiet fra at 

forsøge sig med at overdrage ikke-politimæssige opgaver til pri-

vate aktører i en tid, hvor politiet absolut har kunnet bruge af-

lastningen, og hvor der - på grund af at regeringen ikke har sat 

tilstrækkeligt med midler af - opereres med ledige pladser på de 

to politiskoler?”

Svar:

Der kan henvises til Justitsministeriets besvarelse af 10. januar 2020 af 

spørgsmål nr. 500 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.

Justitsministeriet kan oplyse, at optaget på Politiskolen afspejler det niveau 

af politibetjente, der politisk er aftalt i forbindelse med politiets og anklage-

myndighedens flerårsaftale for 2016-2019, finansloven for 2018 og finans-

loven for 2020.

Det er således med finansloven for 2020 besluttet at styrke politiet gennem 

et meroptag på 150 politistuderende i 2020. Dermed er der afsat finansie-

ring til at kunne videreføre udvidelsen af politistyrken fra flerårsaftaleperi-

oden fra 2016 til 2019, hvor der har været et meroptag på i alt 600 politistu-

derende svarende til et gennemsnitlig meroptag på 150 politistuderende år-

ligt. Meroptaget på 150 betjente i 2020 vil øge antallet af politibetjente, så-

ledes at der ved udgangen af 2020 vil være ca. 11.250 politibetjente i dansk 

politi. 

Der er således ikke tale om, at der optages færre politistuderende på Poli-

tiskolen end det, som er politisk besluttet. 

Der kan afslutningsvist henvises til Justitsministeriets besvarelse af 2. okto-

ber 2019 af spørgsmål nr. 246 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg samt 

Justitsministeriets besvarelse af 25. november 2019 af spørgsmål nr. 151 

(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.
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